
 

 

Global Liderler Zirvesi 

”Yapay Zeka Çağı ve Sürdürülebilir Gelecek” 

19 Eylül 2024, Çırağan Palace Kempinski, 10.05-10.10 

 

Ticaret Bakanımız Prof. Dr. Ömer Bolat, 

Zirve Başkanı Seda Mızraklı Ferik, 

Değerli katılımcılar, 

 

Global Liderler Zirvesi’nde sizleri şahsım ve Dış Ekonomik İlişkiler 

Kurulu-DEİK adına saygıyla selamlıyorum. 

Başkanı olduğum, Türk özel sektörünün dış dünyaya açılan 

penceresi olan DEİK, çalışmalarını 39 yıldır gönüllü üyelik esasıyla ve tüm 

dünyaya yayılmış 152 İş Konseyiyle sürdüren bir iş platformu ve 

faaliyetlerimizi “Ticari Diplomasi” mottosuyla sürdürüyoruz. 

Bir konuşmamda, dünyanın dört bir yanına yayılmış kırlangıçları; 

çalışkan, yeni bölgelere açılmak için konforlarını bozan, yenilikçi, 

maceraperest olsalar da vefalı oldukları için DEİK İş Konseylerimize 

benzetmiştim. Bu zirvenin logosunda da insanı ve kırlangıcı temsil eden 

bir motif var. İş dünyalarımızın kullandığı simgelerde ortak noktaları 

görmek beni mutlu etti. 

Gündemimize gelirsem, sürdürülebilir gelecek için yakın geçmişimizi 

iyi okumalıyız. Önce Covid, sonra Rusya-Ukrayna savaşıyla hayatımızda 



 

 

köklü değişikliklere şahit olduk. Tarifsiz acılarının yanında, inşallah İsrail-

Gazze savaşı da beklenmedik gelişmelere sahne olmadan sonuçlanır. 

Tedarik zincirinin düşündüğümüzden önemli olduğunu da, fiyat 

optimizasyonu yapacağız diye arzı büyük kaynaklarla çalışırken chip krizi 

gibi örneklerle sınırlı kaynağa bağlı olmanın riskini de öğrendik. 

Globalleşmeden glokalleşmeye geçişi, friend-shoring ve near-shoringi 

konuşuyoruz. 

Lojistiğin mesafeden bağımsız olarak erişilebilirlikle eşleştiğini 

öğrendik. 

Zorlayan şartların, bazı doğru kabulleri değiştirdiği, hayatımızdan 

çıkmalı denen nükleer enerjinin aniden yeşil enerji kaynağı olarak kabul 

edildiğini bu süreçte yaşadık.  

Devamla, Yeşil Dönüşüm ve Dijital Dönüşümle hayatımızı yatay ve 

dikey bir şekilde kesen değişimlerden geçiyoruz, ki ben bu iki kavramı 

Yeşil ve Dijital Ekonomi olarak adlandırıyorum.  

Neden mi Yeşil ve Dijital Ekonomi diyorum? Yeşil dönüşüm dendiği 

zaman adeta sadece çevreye duyarlı üretim anlaşılıyor ki bu zaten gerekli. 

Halbuki kavram bununla sınırlı değil, yeni bir ekonomik modelden 

bahsediyoruz. 

Aynı şekilde dijital dönüşüm denildiği zaman da, adeta sadece fiziki 

ortamda sunulan hizmetlerin dijital ortama taşınması anlaşılıyordu. 

Halbuki özel hayatımızdan başlayarak yapay zekanın etkin rolüyle farklı iş 

modellerini içeren yeni bir ekonomik dizayndan bahsediyoruz. 



 

 

Bir taraftan serbest ticareti konuşurken, artan ticari blok ve 

kamplaşmalar hayatımıza daha fazla girmeye başladı. Umarım, ikiz 

dönüşüm süreci, ticari hayatımıza yeni duvarlar örmek amaçlı girişimler 

değildir. 

Burada önemli bir başlık, her iki kavramı birbirini destekleyici şekilde 

algılayıp, stratejilerimizi bu çerçevede oluşturmamız. Örneğin, yapay 

zekayla karbon salınımını en aza indirecek rotaları oluşturmak, 

atıklarımızın döngüsel ekonomi içinde değerlendirilmesi stratejilerini 

geliştirmek, su ve benzeri kaynaklarımızı tarımsal üretimde daha 

tasarruflu kullanmak yapabileceklerimizden sadece bazıları. 

DEİK olarak biz de bu anlayışla hareket ediyoruz. Dijital Teknolojiler 

İş Konseyimizle firmalarımızın dijital ekonomiye geçişine destek olurken, 

Yeşil Dönüşüm Çalışma Grubumuzla da firmalarımızın sınırda karbon 

düzenlemesine uyumlarını destekliyoruz. Şimdi, iki çalışma grubumuzu 

birleştirerek İkiz Dönüşüm Çalışma grubu olarak devamına karar verdik. 

Amacımız her 2 yeni ekonomik modele geçişi, entegreli ve etkin bir şekilde 

yönetmek ve özel sektörümüze bu kapsamda gereken desteği sağlamak. 

“Yapay zeka bilgiyi bulur, bilgelik onu kullanır” diyor bilindik bir 

yapay zekâ uygulaması. Henüz olası risklerini tam bilmemekle birlikte, 

Yapay Zekayı doğru yönlendirip kullandığımızda, Yeşil ve Dijital Ekonomi 

sürecinde sürdürülebilir sonuçlar alabileceğimize inanıyorum 

Bu duygularla, zirvesinin hazırlanmasında emeği geçen başta Seda 

Mızraklı Ferik Hanım ve arkadaşları olmak üzere herkese, konuşmacı ve 

katılımcılara teşekkür ediyor, hepinizi saygıyla selamlıyorum. 

Nail OLPAK 



 

 

DEİK Başkanı 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  


